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Napravovalo sousedské vztahy, ale vesele! 

Hanácké právo 2024:

800 let
od první 

písemné zmínky  
o hulínu

Něco (málo) z historie obce 
Předlouhou historií Hulína se prolíná mnoho 
důležitých i méně důležitých milníků a faktů.  
Prožíval lepší, ale i horší časy. Během staletí 
však nikdy nezanikl, nemusel být obnovován, 
na rozdíl od mnoha třeba i dříve větších a vý- 
znamnějších měst. Z historických pramenů lze 
vyčíst mnohé. Ale jen velmi málo o konkrét- 
ních lidských osudech. Ty jsou častěji součástí 
rodinných příběhů.

I takto šel čas v Hulíně: 
1224 – první písemná zmínka v listinách krá-
le Přemysla I. Otakara. Z této doby pochází i 
pozdně románský portál v boční kapli kostela 
sv. Václava 
1261 – Hulín přešel do církevního majetku 
jako dar krále Přemysla II. Otakara olomouc- 
kému biskupovi Brunovi
1423 – při útoku husitů na Kroměříž byla 
zřejmě zničena i tvrz v Hulíně
1457 – o Hulínu se hovoří jako o městě
1594 – v souvislosti s verbováním do války  
s Turky je uvedeno, že v Hulíně žije 170 used- 
lých obyvatel. Město bylo z velké části dřevěné
1691 – vzniklo nejspíše první vyobrazení  
Hulína, a to na pohlednici Kroměříže
1848 – město začíná používat za svůj znak 
symbol Božího oka se svatozáří
1768 – v tzv. 1. vojenském mapování z doby 
vlády Marie Terezie je Hulín zachycen jako 
soustava ulic a samostatných staveb bez zře-
telné přítomnosti hradeb
1772 – v Hulíně žije 1362 biřmovaných  
a 154 nebiřmovaných a mluví se zde česky
1805 – do tohoto roku stály na hlavním ná-
městí jatky
1819 – cestovatelský lexikon vydaný v Lipsku  
uvádí, že v Hulíně je 272 domů a 1 940 obyvatel
1841 – z jihu je stavěna Severní dráha císaře  
Ferdinanda, která měla spojit Vídeň s polskou 
Bochni. Velmi důležitá stavba pro budoucí 
průmyslový vývoj Hulína.
1918 – i přes postupný rozvoj průmyslu 
zůstává i za první republiky hlavním eko- 
nomickým zdrojem zemědělská výroba, a to 
obiloviny a cukrová řepa
1989 - ve městě žije 8 660 obyvatel, což byl 
dosud největší počet
2011 - v Hulíně napočítali 1333 domů,  
v té době nejvíce od zavedení této statistiky
2023 – Hulín je domovem pro 6 464 obča-
nů. V Hulíně má trvalé bydliště 6 042 lidí,  
v Záhlinicích 334, v Chrášťanech 88
(dvo, zdroje: HULÍN - Město na křižovatkách,  

www.wikipedie.cz, TZ města)

O víkendu 22. a 23. června 2024 se psala další 
kapitola dlouhé historie Hulína. Do města se 
v rámci oslav 800 let od první písemné zmín-
ky vrátilo po 10 letech Hanácké právo. Vedení 
radnice předalo na oba dny vládu krojované 
chase, která roztančila a rozezpívala náměstí 
a ulice. A také je rozesmála žertovným trestá-
ním sousedských sporů.
Právě vtip a kroje spojené s možností vyřešit 
některé mezilidské problémy dělají z Hanácké-
ho práva oblíbenou, i když mimo region spí-
še neznámou tradici. V Hulíně byla dodržena  
ve všech ohledech a nemohla nikoho urazit. 
„Už samotné předání Hanáckého práva, tedy vlá-
dy nad městem, probíhá veselou formou a většinou 
v rýmech. Chasa také začne s vyplácením u před-
stavitelů obce, až poté dá pár symbolických na za-
dek občanům,“ potvrdil Ondřej Machálek, et-
nograf Muzea jihovýchodní Moravy ve Zlíně. 
„Hanácké právo má žertovnou formu, je pořádané 
hlavně pro pobavení všech přítomných,“ doplnila 
za organizátory akce Anna Pecháčková. 
Pro představitele radnice a hosty oslav to  
ale přesto musel být zvláštní pocit, dostávat  
„na zadek“ na náměstí Míru, před spoustou lidí. 
Nikdo z nich však zábavu nepokazil. A ani vlast- 
ně k tomu neměl důvod, protože hned po jejich  
vyplácení se role otočily a „výplatu“ dostala  
od nich krojovaná chasa. „Při Hanáckém prá-

vu jde sice o napravování starých nešvarů mezi 
sousedy, ale vesele,“ ujistil Radek Stratil, hlav-
ní rychtář Hanáckého práva v roce 2024, že  
v konání všech zúčastněných nebyla žádná zlá 
vůle, ale především snaha pobavit přítomné.

Hanácké právo možná mělo v Hulíně namále. 
V minulém století se konalo v roce 1974 – a 
poté až za dlouhých 40 let. „K jeho pořádání 
tehdy pomohla skutečnost, že v roce 2013 vznikl 
soubor Hanáci z Hulína a ten tradici v následují-
cím roce obnovil. Ostatně, i letošní Hanácké právo 
proběhlo v jeho režii, v úzké spolupráci s městem,“ 
konstatoval starosta města Jaromír Žůrek.
Ve dvojjediné roli se během víkendu s Hanác-
kým právem ocitl místostarosta Leoš Holub-
níček. Kromě toho, že na oslavách zastupoval 
radnici, oblékl i kroj a účastnil se „vyplácení“. 
„Uspořádat Hanácké právo je poměrně náročné, 
má svá pravidla a postupy a na organizaci se podílí 
řada lidí. Z reakcí, co jsme dostali, je ale patrné, že 
se povedlo,“ potěšilo Leoše Holubníčka.
Víkend, kdy městu vládlo Hanácké právo, ale 
i dny před ním, nabídly spoustu akcí, na kte-
ré se bude dlouho vzpomínat. Veřejnosti se 
představily významné hulínské firmy, kostel 
sv. Václava zažil další slavnostní mši svatou, 
uskutečnila se řada koncertů a vystoupení, 
prezentovaly se různé organizace a spolky.  
Za hojné účasti veřejnosti a hostů. 
Příště by se Hanácké právo mělo uskutečnit  
v Hulíně v roce 2034. „Protože je organizace 
složitá, ustálilo se v okolních obcích jeho pořádání 
po deseti letech. Jak ale víme z historie, přestáv-
ka může být i delší. Záleží na momentální situaci  
v daném městě či obci, ale také třeba na politic-
kých poměrech,“ upozornila Anna Pecháčková.
Kdy se tedy vrátí Hanácké právo do Hulína?

Zdeněk Dvořák

V roce 2024 si Hulín připomíná 800 let od první písem- 
né zmínky. Dlouhou historii města, ale i periodik zde 
vydávaných, chce připomenout i toto vydání městského 
zpravodaje Hulíňan. Graficky je vyveden v retro stylu, 
speciálně navrženém pro tuhle příležitost. I obsah je 
zaměřen více na historii, nicméně v něm nechybí ani 
aktuality. Takže pokud si jej uchováte, můžete si třeba  
v roce 2034 přečíst, jak Hulín prožíval tehdejší výročí, 
co v té době ve městě dělo, na koho vzpomínalo… (dvo)
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Záhlinické hody 2024, pozvánky

Záhlinické hody pod komínem začnou páteční zábavou
Srdečně vás zveme na letošní Záhlinické hody, 
které se uskuteční v malebném prostředí  
pivovaru pod komínem. Začneme v pátek  
16. srpna večerní zábavou pro všechny mi-
lovníky bigbítu. Od 20:00 do 02:00 pro vás 
bude hrát kapela Focus Rock, potvrdila jedna 
z hlavních organizátorek, paní Věra Frgalová.
Sobota bude dnem pro relaxaci a nabírání sil 
před hlavním nedělním programem. Ten za-
čne 18. srpna v 9:30 tradiční hodovou 
mší svatou v místním kostele Nanebevzetí 

Panny Marie, kterou hudebně doprovodí scho-
la sv. Cecílie. Po slavnostní mši se přesuneme 
do pivovaru, kde na vás čeká bohatý kulturní 
program. V dopolední části programu vystou-
pí folklorní soubor Hanáci z Hulína, mladá 
dechová hudba Sebraňáci a se svým zpěvem i 
sestry Gajdíkovy.
Pro ty, kteří si budou chtít objednat svá-
teční jídlo v prostorách pivovaru, mohou 
tak učinit osobně v hospodě v Záhlinicích 
nebo e-mailem na marek.zavadil@email.cz  

(ideálně s čtrnáctidenním předstihem).
Odpoledne si můžete poslechnout a zatančit 
při oblíbené dechové hudbě Hanačka z Břestu. 
Program dále zpestří zábavné aktivity pro děti, 
včetně ukázky zásahu mladých hasičů. Bude 
možné si prohlédnout také nové hasičské auto.
Přijďte a užijte si hody pod komínem s námi. 

Srdečně zvou pořadatelé  
ve spolupráci  

s Městským kulturním centrem Hulín
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Poděkování, stalo se v létě 2024, Víte, že... 

Historie starostů 
Hulína - díl desátý, 
vylosovaní výherci 
knihy HULÍN - Město na 

křižovatkách.

Anna Rusinská

Anna Vykopalová

Třetí výherce si nepřál 
být jmenován, o výhře 
ale byl informován

Seriál

Víte, že… 
	voda ze střech by měla být volně svedena,  
 pokud to bude vhodné a možné, na za- 
 travněné a dřevinami zarostlé plochy  
 v zastavěných obytných plochách?
	postřik ředěnou čpavkovou vodou zcela  
 rozloží těla plzáků španělských, se který- 
 mi bojujeme na zahrádkách, a ještě svými  
 těly pohnojí půdu?
	emise CO₂ z čistě elektrických automobilů  
 jsou podle německé analýzy dvakrát vyšší  
 než u spalovacích motorů?
	drozd kvíčala a také holub doupňák často  
 spí v přírodě přes noc volně na zemi?
	orli mořští v našem okrese v letošním roce  
 vyvedli pouze jedno mládě?
	polární záře se objevují nejen na Zemi,  
 ale i na jiných planetách s magnetickým  
 polem, například na Jupiteru a Saturnu?
	čtyři pětiny srážek se v Česku odpaří  
 a v budoucnu to má být i více?
	nejlidnatější zemí světa se stala v letoš- 
 ním roce Indie, na druhém místě je Čína  
 a třetí jsou Spojené státy americké?
	fíkovník banyán má vzdušné kořeny, které  
 mu rostou z větví a mění se v zemi v další  
 kmeny, takže konkrétní strom tohoto dru- 
 hu rostoucí u indické Kalkaty má rozlohu  
 19 tisíc metrů čtverečních?
	z jednání člověka od dob, co sám sebe nazý 
 vá člověkem, mír vlastně neexistuje, jsou  
 pouze války nebo příměří a nezáleží na ča- 
 sové délce?

S úctou Váš Pavel K. Šálek,  
Český svaz ochránců přírody ZO VIA Hulín

Za vydařené oslavy patří poděkování všem zúčastněným
Oslavy k výročí 800 let 
od první písemné zmín-
ky o městě Hulín se vy-
dařily na jedničku, což 
podtrhla návštěvnost 
a hodnocení jednotli-
vých akcí. Celá příprava 
oslav zabrala půl roku a 

zahrnovala nejen akce samotné, ale také koor- 
dinaci s ostatními organizacemi, propagaci, 
sponzoring, objednávky a samotnou operativu 
při každé akci. Za přípravu a realizaci si zaslouží 
poděkování pracovnice Městského kulturního 
centra Hulín a zejména ředitelka paní Jarmila 
Zakravačová, která stála u zrodu celé akce. 

Poděkování dále patří za marketingové zpraco-
vání Igorovi Dolečkovi, za vizualizaci a přípravu 
měsíčníku Hulíňan, zpracování tiskových zpráv 
a dalších podpůrných textů Zdeňkovi Dvořáko-
vi, za přípravu Hanáckého práva všem Haná-
kům z Hulína a zejména pak Aničce Pecháčko-
vé. Velké poděkování všem účinkujícím a jejich 
pedagogickým pracovníkům či lektorům. 
Za vedení města bych rád poděkoval všem 
zúčastněným a každý z nich ví, že jsem jejich 
vystoupení sledoval rád a se zájmem. Velmi 
jsem si všímal i pomoci či dalších aktivit všech, 
kteří se zapojili. Děkuji všem za velmi krásné  
a důstojné oslavy města.  Pro naše občany však 
máme velmi dobrou zprávu, protože oslavy 

nám stále pokračují a již dnes se všichni mů-
žeme těšit na rozšířené Svatováclavské hody  
a závěr letošního roku. 

Jaromír Žůrek, starosta města

Bleskové záplavy u nás v Hulíně

V neděli 30. června udeřily na většině Moravy 
bouřky, které se nevyhnuly ani našemu měs-
tu. Od 18 hodin se spustil hustý déšť a větrná 
smršť, jejichž vinou došlo k popadání několi-
ka stromů. Bohužel se jeden statný strom za-
chytil do drátů vysokého napětí a tím vyřadil  
z provozu elektrickou rozvodnu v Otrokovicích, 
která napájí i čističku a přečerpávačku odpad-
ních vod v Hulíně. Přívalový déšť pak způsobil 
rychlé stoupání hladiny vody v kanalizaci, kte-
rá začala přetékat do sídliště Družba I. Součas-
ně vypadla přečerpávací stanice na Podstávku 
a tím se zaplavily sklepy a garáže v místní části 
Včelín. Obě tyto události nedopadly hůře díky 
rychlému nasazení profesionálních i dobrovol-
ných hasičských záchranných sborů z okolí.  
Na odstraňování závady se podílela i společ-
nost VAK Kroměříž, která zprovoznila záložní 
zdroj na částečné přečerpávání.
Průtok vody v řece Rusavě v pondělních brzkých 
ranních hodinách (cca 2:00 hod.) překročil nej-

vyšší, tedy III. povodňový stupeň. Voda z koryta 
řeky naštěstí nevystoupila. Chrášťany však toto 
štěstí neměly a z rozvodněné Mojeny došlo k za-
plavení spodní části obce. I zde se podílely na po-
moci hasičské jednotky z Hulína a Záhlinic a sou-
časně je nutné vyzdvihnout operativu pracovníků  
KOMBYT SERVIS Hulín, kteří zajistili techniku  
a písek a pomohli s pytlováním či odpojením VO. 
Další škody napáchal déšť a prasklé potrubí 
kanalizace v zahrádkářské kolonii Amerika  
a také na mnohých dalších místech, kde za-
teklo do sklepů či jiných prostor. I když jsou 
vzniklé škody nepříjemné, tak je potřeba po-
děkovat všem, kteří operativně pomohli a za-
bránili vzniku škod ještě větších. 

Jaromír Žůrek, starosta města

Mojena zatopila část Chrášťan

Aktivně pomáhali hasiči a řada dobrovolníků

Kvůli popadaným větvím byl v Záhlinicích 
přerušen přívod elektrického proudu. Stejně 

jako další následky se i tento podařilo odstranit.  
4x foto: MÚ Hulín, Leoš Holubníček

Postižena  byla taky sportoviště
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Kulurní pozvánky
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Napsali nám z MKC Hulín a  Spolku zdravotně postižených 

Pohádkový park. Zvířátka, dinosauři i napoleonští vojáci
V červnu se město stalo dějištěm magické akce 
s názvem „Procházka pohádkovým parkem,“ 
která se konala v rámci oslav 800 let od první 
písemné zmínky o Hulínu. Slunečné dopoled-
ne přilákalo do parku nespočet rodin s dětmi, 
které měly možnost prožít nezapomenutelné 
chvíle plné pohádkových postav, her a zábavy.
Návštěvníky vítali doboví vojáci z období na-
poleonských válek, kteří se utábořili hned  
na začátku parku i s vojenskou výbavou.  
Mezi stromy se procházel Harry Potter se svou 
kouzelnickou hůlkou, Wednesday se svým ty- 
pickým ponurým výrazem, Elsa a Anna z Ledo-
vého království se svým veselým Olafem, Spon-

gebob s neodmyslitelným úsměvem, Gooffy, 
Marshall z Tlapkové patroly a mnoho dalších. 
Děti byly nadšené, když měly možnost se  
s nimi vyfotit a dokonce plnit drobné úkoly  
na připravených stanovištích.

Jednou z největších atrakcí byla mini farma 
se zvířátky, která přilákala nejen nejmenší 
návštěvníky. Nechyběl ani pravý dinosaurus, 
který svým impozantním vzhledem a řevem 
uchvátil malé i velké.

Doprovodný program pokračoval i v Letním 
kině Hulín, kde na děti čekal pan král s princez-
nou a šaškem. Každé dítě, které se zúčastnilo, 

bylo slavnostně pasováno na rytíře či rytířku a 
obdrželo malou odměnu. V kině bylo připrave-
no mnoho interaktivních hlavolamů a soutěží, 
a dětská diskotéka rozproudila zábavu naplno.
Celý den probíhal za nádherného počasí, kte-
ré podtrhlo slavnostní atmosféru. Velká účast 
nás mile překvapila a ukázala, jak moc si oby-
vatelé Hulína i návštěvníci z okolí akci užili.
Děkujeme všem, kteří přišli a přispěli k vytvo-
ření nezapomenutelného dne. Velký dík patří 
také SDH Hulín a SVČ Hulín za spolupráci  
na celé akci.

Erika Koukalová

V parku nechyběly oblíbené postavičky, a tentokrát nebyly kreslené Střílelo se z historického děla. 2x foto: MKC Hulín

Spolek zdravotně postižených v Hulíně usku- 
teční v měsíci září 2024 šestidenní pobytový 
program za zlepšení fyzického a psychického 
stavu seniorů ve Wellness Hotelu MAS v Sezi- 
mově Ústí.
Pobyt v hotelu  je určen a cílen pro seniory jako 
seniorský balíček, který zahrnuje masáž se 
zábalem, přístrojovou masáž chodidel, kyslí- 
kovou terapii a magnetoterapii. V doprovodném 
programu jsou dva večery s živou hudbou a jed- 
nou společenská hra Bingo, dále půldenní výlet  
s prohlídkou města Tábor. Dále je denně  zdar- 
ma vstup do krytého bazénu vyhřívaného na 30  
stupňů Celsia. Pobyt je také doplněn o pohy- 
bové aktivity, a to rozcvičku, kolektivní 
sportovní soutěže apod.
Tato akce je spolufinancována  Zlínským 
krajem z programu SOC01-24/004 na podporu 
sociálně zdravotních aktivit. Pobytu se 
zúčastní 40 seniorů.
Spolek děkuje touto cestou Zlínskému kraji 
za poskytnutí dotace na tento pobyt.
Výbor spolku zdravotně postižených v Hulíně

Relaxační pobyt  
pro seniory. 

Tentokrát na jihu Čech

zakončení akademie 3. věku
Studenti Akademie 3. věku zakončili 
15. školní rok, z rukou starosty Jaro-
míra Žůrka převzali vysvědčení a vyra-
zili na zasloužený výlet do Luhačovic.

Blahopřejeme všem studentům k úspěš- 
nému absolvování dalšího školního 
roku. 

E. Koukalová, Foto J. Zakravačová
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Napsali nám z Městské knihovny Hulín

Pasování prvňáčků
Na zahradě naší knihovny se uskutečnila slav-
nostní akce „Pasování prvňáčků“. Tento výji- 
mečný den byl pro malé školáky nezapome-
nutelným zážitkem, když je přivítal král z Pís-
menkového království se svou dcerou princez-
nou a veselým královským šaškem.
Prvňáčci museli během akce prokázat, že se 
celý školní rok pilně učili. Král se rozhodl ově-
řit jejich znalosti formou jedné otázky z kla-
sických českých pohádek, aby se ujistil, že umí 
číst, psát a počítat.
Po úspěšném splnění úkolu byli žáci slavnost-
ně pasováni na čtenáře. Každý z nich obdržel 
odměnu, která jim připomene tento význam-
ný den. Na závěr ceremonie museli malí čte-
náři složit slib, kterým se zavázali k tomu,  
že budou číst a rozvíjet svou lásku ke knihám.
Celá akce byla plná radosti a smíchu a vytvoři- 
la krásnou vzpomínku jak pro děti, tak pro paní  
učitelky. A jak prožily pasování samotné děti 
se dočtete na str. 14. (ek) Knihovna má nové čtenáře. Foto: Městská knihovna Hulín

Co si vyberete v Knihobudce? 
Cestujete vlakem z Hulína? Tak si nemusíte 
brát z domu s sebou žádnou knihu. Ve vesti-
bulu nádraží si vyberete v Knihobudce, kterou 
pravidelně doplňuje městské kulturní cent-
rum. Historie, romány, sci-fi, ale i portréty 
osobností. Zdarma. Už jste si naplánovali ces-
tu vlakem z Hulína? (text a foto: dvo)

Batoh plný knih
S vybranými žáky pátých tříd jsme se sešli na 
posledním setkání v rámci projektu BATOH 
PLNÝ KNIH.  Velmi rychle nám utekl půl rok 
plný knižních tipů. Na posledním setkání jsme 
se sešli v plném počtu. Společně jsme si po-
povídali o knihách minulého měsíce a dětem 
jsme předali poslední várku nových knih. Celý 
projekt byl zaměřen na podporu čtenářství a 
knihy se měly stát základem pro vlastní domá-
cí knihovničky. Díky dotazníkům se zpětnou 
vazbou jsme se dozvěděli, že se projekt žákům 
líbil a velmi si pochvalovali výběr knih. Chtěli 
bychom poděkovat nejen žákům, ale i třídním 
učitelkám a ZŠ Hulín za podporu a poskytnutí 
prostoru ke schůzkám.
Celý projekt naleznete pod „Komunitní Jižní Haná“ reg. č. projektu „CZ.03.02.01/00/22_008/ 
0000216“ a je spolufinancován Evropskou unii. (ek)

Projekt podporuje zájem dětí o čtení knih. 
Foto: E. Koukalová
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800 let od první písemné zmínky o Hulínu 

Ať žijí strašidla  
– náhradní program, který se vyvedl na jedničku
V Letním kině Hulín byl odehrán rodinný mu-
zikál AŤ ŽIJÍ STRAŠIDLA!, který nahradil zruše- 
ný program filmových melodií. Tento živý mu-
zikál, inspirovaný populárním filmem „Ať žijí 
duchové!“, nabídnul zábavu pro celou rodinu.

Představení bylo plné hudby, tance a kouzel-
ných efektů, které nadchly diváky všech věko-
vých kategorií. Atmosféra byla výborná, skvělé 
herecké výkony, nádherná scénografie a zapo-
jení diváků do samotného děje. To vše dělalo 

muzikál nezapomenutelným. Diváci odcházeli 
z letního kina s úsměvem na tváři a s pocitem, 
že prožili kouzelný večer plný dobrodružství a 
nadpřirozených bytostí.

(ek)

Inspirací pro muzikál byl stále oblíbený film Ať žijí duchové! Návštěvníci se mohli do představení aktivně zapojit. 2x foto: E. Koukalová

Hulínské Hanáček:  
Oslava dětského folklóru v rámci 800. výročí města Hulína
V Hulíně se uskutečnila již pátá přehlídka dětských folklórních souborů  
s názvem „Hulínské Hanáček“. Tato akce byla součástí oslav 800. výročí 
města Hulína a proběhla za podpory Zlínského kraje.

Během hezkého nedělního odpoledne se na pódiu představila celá řada 
talentovaných dětí, které předvedly nádhernou přehlídku krojů a tradic. 
Děvčata i chlapci ze souborů ukázali pestrou paletu písniček, říkánek 
a tanců. S velkým elánem předvedli, co se naučili, a diváci je odměnili 
bouřlivým potleskem a obdivem. Každý soubor se pečlivě připravoval, 
aby mohl předvést to nejlepší ze svého repertoáru. Nádherné kroje a 
pečlivě nacvičené tance a písně byly důkazem obrovské práce a trpěli-
vosti vedoucích souborů. Jejich úsilí bylo na pódiu jasně patrné a za-
slouží si velké poděkování.

Přehlídka Hulínské Hanáček ukázala, že i dnes je možné uchovávat  
a předávat tradiční lidovou kulturu dalším generacím. Tato akce nejenže 
obohatila oslavy 800. výročí města Hulína, ale také připomněla důleži-
tost uchovávání našich kulturních kořenů. (ek) Lidová tradice je zajímavá i pro nastupující generace. Foto: L. Polišenská

Jak se vyrábí oblečení pro motorkáře? Zájem byl velký
V rámci 800 let od první písemné zmínky  
o Hulíně si mohla veřejnost prohlédnout i zá-
zemí některých významných firem působících 
ve městě. 

Široké veřejnosti se vůbec poprvé otevřela 
společnost PSí Hubík zabývající se vývojem a 
výrobou oblečení a prodejem příslušenství pro 
motorkáře.

„Celá akce se vydařila a splnila svůj účel: při-
blížit se obyvatelům města, ve kterém fungu-
jeme,“ konstatovala Alena Janotová z marke-
tingu PSí Hubík. 

(dvo, foto: PSí Hubík)
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Den pro všechny generace

Neděle 18. června byla Dnem pro všechny generace
Druhý den oslav významného jubilea – 800 let 
od první písemné zmínky o městě Hulín – byl 
věnován všem generacím. Dopolední program 
byl zaměřený na děti a teenagery. 
Od rána až do poledne se na náměstí konaly 
rozmanité aktivity. K vidění bylo třeba vystou-
pením taneční skupiny TS Trick Hulín. Jejich 
dynamické a barevné choreografie nadchly pu-
blikum a vytvořily příjemnou atmosféru. Vy-
stoupily děti z MŠ Hulín s krojovaným progra-
mem i žáci ze ZŠ Hulín. Následovala napínavá 
akrobatická show na kole, která přinesla nejen 
adrenalin, ale i obdiv k dovednostem a odvaze 
účinkujících. 
Do programu se zapojil také místní spolek Orel 
jednota Hulín, který představil svůj kroužek  
Orlíček. Děti se mohly seznámit s jejich čin-
nostmi a vyzkoušet si různé aktivity. Od 10:00  
do 12:00 probíhal den otevřených dveří na Spar-
taku Hulín a v hale stolního tenisu. Návštěvníci 
měli jedinečnou příležitost nahlédnout do zá-

zemí těchto sportovních zařízení, seznámit se  
s aktuálními možnostmi sportovního vyžití.
Krátce po poledni se uskutečnilo vystoupení 
dechových orchestrů, které přineslo další kul-
turní zážitek. Vystoupily Big Band ZUŠ Hulín, 
Orchestr Two, Three, Four Kroměříž, dechová 
hudba Rudolfa Hečka ze Slovenska a Dechový 
orchestr Morava ZUŠ Hulín. Hudebníci svým 
vystoupením potěšili všechny milovníky de-
chové hudby a dodali oslavám slavnostní at-
mosféru.
K večeru si přišli na své milovníci kapely 
Olympic, jelikož od 18:00 vystoupila na ná-
městí skupina Olympic Tribute s Jiřím Valen-
tou, dlouholetým členem skupiny Olympic. 
Přeplněné náměstí slyšelo slavné hity jako 
Želva, Jako za mlada, Jasná zpráva, Slzy tvý 
mámy, Pták rosomák a jiné. I přes noční deště 
počasí celé akci přálo a během dne panovalo 
krásné slunné počasí. 

Erika Koukalová

Děti měly co prožívat a objevovat

Dechovka k Hulínu patří a v programu nemohla chybět

Když pro všechny generace, tak i pro ty nejmenší

Z vystoupení TS Trick

Olympic Tribute s Jiřím Valentou, dlouholetým členem skupiny Olympic.  
6x foto: L. Polišenská

Dopoledne pro děti a teenangery  
nabídlo akrobacii na kolech
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Hulínské náměstí v proměnách času 

Náměstí vždy žilo, občané se potkávali.  
A potkávat se budou i nadále

Pohled na náměstí v roce 1950. Uběhlo pár desetiletí a vypadá jinak

Hulín nezapomínal na prezidenta T. G. Masaryka.  
Fotka z tryzny za něj

Pohled ke kostelu. Dnes jsou nalevo parkovací místa,  
chodník napravo je jiný, bankomaty tehdy nebyly

Náměstí bylo vždy vhodným místem pro reklamu. Věděla to i firma Baťa Průvodů a společenských akcí zažilo náměstí hodně
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Hulínské náměstí v proměnách času

Náměstí byla vždy místem setkávání občanů. Řešily  
se zde aktuální události, vyjadřovaly  názory a postoje.  
A také na nich tancovalo, koncertovalo, pochodovalo…
Náměstí Míru je přirozeným centrem města Hulína. 
Mnoho se na něm událo a mnohé se na něm ještě stane.  
Vždyť Hulín má před sebou další staletí a další 
generace svých občanů.
A jak tomu bylo na náměstí v minulosti?     (dvo)

Náměstí se také malovalo.  
I tyto obrázky jsou dokladem jeho proměn

Sdružená pohlednice z roku 1916

Snímek z válečného roku 1944. Pracovalo se v oblecích  
a kravatách. 10x foto: archiv MÚ Hulín… a na náměstí se opět tancovalo v krojích. 

V roce 1974 si občané připomněli výročí 750 let Hulína…
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Vzpomínky, Opustili nás

A přišla dlouhá noc 
a po ní žádné ráno…

Dne 2. července 2024  
vzpomeneme 1. výročí,  
co nás navždy opustil

pan
VRATISLAV URBAN. 

Stále vzpomíná  
sestra Jana a kamarádi.

Čas plyne, vzpomínky zůstanou.
Dne 3. července 2024                                                                                                                            

vzpomeneme 6. smutné výročí, 
kdy nás navždy opustila

paní
MARIE SKRAMUSKÁ.

S láskou vzpomíná  
manžel Bohuslav, syn Zdeněk  

a dcera Jana s rodinami.
Kdo jste ji znali,  

vzpomeňte s námi.

I když nejsi mezi námi,                                                                                                                                            
   v srdci žiješ stále s námi.

Dne 4. července 2024                                                                                                                                         
vzpomeneme páté  

smutné výročí úmrtí pana
JAROSLAVA ČUMPELÍKA.

S láskou stále vzpomínají  
manželka Marie, synové Radek  

a Jaroslav s rodinami.
Za tichou vzpomínku  

děkujeme.

Dne 4. července 2024  
by se dožil 90 let můj manžel  

a náš tatínek, dědeček  
a pradědeček, 

pan 
JOSEF REGENTÍK.
S láskou stále vzpomíná  

celá rodina.

S láskou vzpomínají dcera a synové.
Kdo jste je znali, vzpomeňte s námi.

Dne 4. července uplynulo  
12 let od úmrtí naší  

drahé maminky a babičky 
paní

LUDMILY PACKOVÉ.

Dne 9. srpna uplyne 15 let,                                                                                                                                       
kdy nás opustil  

náš tatínek a dědeček 
pan

ONDŘEJ PACKO.

Osud je někdy krutý,                                                                                                                                           
     nevrátí, co nám vzal.
Dne 8. července 2024  
si připomeneme osmé  

smutné výročí úmrtí pana 
STANISLAVA DRÁPALA.

Vzpomínají manželka,                                                                                                                                        
syn Radek s rodinou,                                                                                                                                         

 dcera Dagmar s rodinou.

Hvězdy Ti nesvítí, slunce nehřeje,                                                                                                                       
už se k nám nevrátíš,  

už není naděje. 
Prázdný je domov, smutno je v něm,  
cestička k hřbitovu zůstala jen.

Dne 8. července 2024                                                                                                                                            
vzpomeneme  

3. smutné výročí,                                                                                                                                          
kdy nás navždy opustil 

pan
MIROSLAV KAMRLA.

S láskou stále vzpomínají  
manželka Iveta,  

Monika a Lukáš s rodinami.

Mami, je těžké zapomenout  
na někoho, kdo nám dal 

tolik důvodů k zapamatování.                                                                                                         
Máme Tě moc rádi.  

Nikdo a nic, ani čas, to nezmění.
Dne 9. července 2024  

by oslavila své 69. narozeniny                                                                                                               
paní LIBUŠE VOLFOVÁ

Dne 28. července  
si připomeneme páté  

smutné výročí jejího úmrtí.
S láskou vzpomíná syn Marek  
a dcera Romana s rodinami.
Kdo jste ji znali a měli rádi,  

vzpomeňte s námi.

Dne 10. července  
by oslavil 95. narozeniny  

náš tatínek, dědeček  
a pradědeček

pan
VLASTIMIL ZBOREK.

Vzpomínají Eva,  
Hana a Michal s rodinami.

Čas plyne, vzpomínky zůstávají…
Dne 15. července 2024 uplyne 
10 let od úmrtí naší maminky 

paní
MARIE SMUTKOVÉ.

S láskou stále vzpomíná  
dcera Jana s rodinou  
a syn Jiří s rodinou.

Vydal ses cestou,  
jíž chodí každý sám, 
jen dveře vzpomínek  
jsi nechal dokořán. 

Dík za to,  
čím jsi nám v životě byl,  

za každý den,  
jenž jsi pro nás žil.

Dne 13. července 2024  
vzpomeneme 7. výročí,  
co nás navždy opustil 

pan
IVO KOLAŘÍK. 

Stále vzpomíná rodina.

Opustili nás
KARAMONOVÁ MARIE,  

rok narození 1946

MOKRAN ADAM,  
rok narození 1950

BOŤANSKÁ IVANA,  
rok narození 1964

VOJTOVÁ LYDIE,  
rok narození 1950
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Vzpomínky

Čas plyne,  
vzpomínky zůstanou…
Dne 16. července 2024  

vzpomeneme 2. smutné výročí, 
kdy nás opustil 

pan
FRANTIŠEK KLIMENT.
S láskou vzpomínají manželka 

Marta, dcera Ivanka  
a syn František s rodinami.

Kdo jste ho znali,  
vzpomeňte s námi.

Žít v srdcích,  
která jsme opustili,  
neznamená umřít.

Dne 18. července 2024  
vzpomeneme  

2. smutné výročí,  
co nás opustil

pan 
PAVEL HALABALA.

S láskou vzpomíná manželka, 
synové, rodina a přátelé.

Odešli jste nám, milí brášci, bez slůvka rozloučení,
tak náhle, že těžko k uvěření.

S bolestí v srdci vzpomínají a nezapomenou
Dana a Hana, sestry s rodinami.

Chybíte nám.

Dne 25. července 2024
uplyne již 1 rok od úmrtí

pana 
JIŘÍHO BARTKA  

z Hulína.

Dne 12. ledna 2024
uplynuly již 3 roky od úmrtí 

pana 
ANTONÍNA BÁRTKA  

z Hulína.

Dne 25. července 2024  
uplyne deset let od úmrtí  
naší maminky a babičky, 

paní
ANNY NĚMEČKOVÉ.

S láskou a  vděčností  
stále vzpomínají dcera Libuše, 

synové Břetislav, Vítězslav  
a Radovan s rodinami.

Za tichou vzpomínku všem,  
kteří vzpomínáte s námi,  

děkujeme.

Čas rychle ubíhá,  
ale bolest v srdcích  

je stále stejně hluboká.
Dne 26. července 2024  
uplyne 5 smutných let,  
kdy nás navždy opustil  

můj přítel
pan 

ROMAN SKŘÍČEK.
S láskou a úctou stále  

vzpomínají Erika s dětmi,  
synové, rodiče a bratři.

Kdo měl rád, vzpomene, 
kdo miloval, nezapomene.

Dne 1. srpna 2024  
vzpomeneme 

11. smutné výročí úmrtí
pana

JOSEFA HERMANA. 
S láskou vzpomíná  

manželka, 
syn Josef s rodinou  

a syn Petr.

Odešla jsi všem, co Tě rádi měli, 
aniž by Tvé rty sbohem zašeptaly. 
Dny, týdny, měsíce a léta plynou, 

ale nikdo nezacelí tu ránu bolestivou.
Dne 13. srpna 2024  

vzpomeneme 15. výročí  
úmrtí mé manželky

paní
OLGY VAGALOVÉ.

Vzpomíná manžel Jaroslav, 
syn Jaroslav  

a dcera Lenka s rodinou.

Dne 10. srpna 2024  
vzpomeneme  

1. smutné výročí, 
kdy nás opustil 

pan
FRANTIŠEK ŠIMORDA.

S láskou a úctou vzpomíná  
manželka Emilie a dcery  

Kamila a Lenka s rodinami.
Děkujeme všem,  

kteří zavzpomínají s námi.

Tvůj hlas se ztratil,  
úsměv vítr vzal,  

nám jen vzpomínky zanechal.
Dne 12. srpna 2024  

uplynuly 2 roky,  
kdy nás opustila

paní

DAGMAR VYVLEČKOVÁ.
S láskou stále vzpomíná  

manžel a děti s rodinami.

Dne 21. srpna 2024  
vzpomeneme  

2. výročí úmrtí  
našeho tatínka,  

dědečka a pradědečka, 

pana

VÍTĚZSLAVA KARASE.

S láskou vzpomíná  
celá rodina.

Osud Ti nedopřál  
s námi déle být, 

ale v našich srdcích  
stále budeš žít.

Dne 26. srpna 2024  
vzpomeneme 14. smutné výročí, 

kdy nás opustil pan
VRATISLAV SLAMĚNÍK

S láskou stále vzpomíná  
manželka Marie,  

syn Vratislav s rodinou  
a snacha Marcela s rodinou.
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Napsali nám z MŠ Hulín

Ahoj školko! Hurá na prázdniny! 
A pak, první krůčky do velkého světa
Ukončení docházky do mateřské školy a vstup 
do první třídy základní školy je pro děti vel-
kým životním krokem. Za branami školky je 
čeká tolik nového! I když by nejedna maminka 
i paní učitelka chtěla na chvíli pozastavit čas, 
najednou zjistí, že má před sebou místo bato-
látka skutečnou osobnost s vlastními názory  
a postoji, a to je moc dobře. Vždyť budoucnost 
našeho světa je právě v jejich rukou.

Jak moc tyto děti vyrostly za poslední tři 
roky? A co všechno se naučily? Z malých tří-
letých drobků se jako mávnutím kouzelného 
proutku stali předškoláci. Ještě nedávno se 
drželi máminých sukní, každé ráno přicházeli 
do školky se slzičkami, teď vběhnou do třídy, 
kde se sebevědomě a přirozeně zařazují do 
skupiny vrstevníků. U každého z nich může-
me vidět velký potenciál, nadšení do života  
a chuť se učit. Jsou obratní, bystří a rozumní, 
nabití vědomostmi o světě kolem nás, o příro-
dě a zvířatech, umí přemýšlet i být kamarády, 
nesou si s sebou spoustu dovedností a také 
schopnost naslouchat a učit se. Chtějí být ak-
tivní, prozkoumat svět a možná ho i změnit.  

Tyhle děti se nezaleknou žádné životní zkouš-
ky! Nezbývá, než se s nimi rozloučit a na cestu 
do velkého světa jim přát jen to nejlepší. 

Slavnostní rozloučení s předškoláky proběh-
lo ve všech třech budovách mateřské školy  
v polovině června. Již tradičně mělo podo-
bu zahradní slavnosti. Paní učitelky nacvičily  
s dětmi krásná programová vystoupení.  
Po závěrečné písni čekala děti odměna i dárky 
na rozloučenou. Milá slova našim dětem i je-
jich rodičům věnoval také pan starosta, jemuž 
děkujeme za návštěvu v naší mateřské škole i 
stálou podporu školství v našem městě.

S koncem školního roku nastává také čas  
na rekapitulaci a bilancování. Co se nám po-
vedlo? Umíme se poučit z chyb? Kam chceme 
v budoucím roce směřovat? Myslím, že tento 
školní rok patří k rokům úspěšným, děti prožily  
v mateřské škole deset měsíců plných zajímavých 
aktivit, jako jsou například akce s rodiči - Drakiá-
da, Uspávání zahrady, Oslava Dne matek, či akce  
v rámci mateřské školy - zájezd do divadla  
ve Zlíně, školní výlet do Kurovického lomu, Dět-
ský den, Setkání s hasiči, nebo akce ve spolupráci  

se spřátelenými organizacemi - návštěva před-
školáků v Městské knihovně, Hrátky v SVČ 
Klubíčko, koncert v ZUŠ, předplavecký výcvik 
v krytém bazénu v Kroměříži. Ale i běžné dny, 
kdy se zdánlivě nic neděje, jsou plné rozmani-
tých činností, které pečlivě plánují paní učitelky 
v každé třídě takříkajíc „na míru“, a to tak, aby se 
děti vzdělávaly hrou, rozvíjely si všechny stránky 
své osobnosti a připravovaly se na úspěšný vstup  
do první třídy. Je to práce nelehká, všem paním 
učitelkám proto patří velký dík za jejich laskavý 
přístup k dětem, kreativitu při plánovaní čin-
ností a nadšení pro práci. Poděkovat chci také 
naší paní ředitelce Bc. Andree Hradilové, která 
práci nás všech zaštiťuje a vede mateřskou školu 
správným směrem. Všem kolegyním i paní ře-
ditelce přeji krásné léto, buďte na sebe opatrné  
a odpočiňte si, ať vám v novém školním roce  
nechybí elán a chuť do naší krásné práce, a ne-
zapomeňte: Chce to velké srdce, učit malé děti. 

Pohodové léto  
všem čtenářům Hulíňanu přeje

 Eva Karasová

Tak ahoj po prázdninách. Foto: E. Karasová
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Napsali nám z MŠ Hulín, odloučeného pracoviště Záhlinice

Okénko do třídy Soviček

Rok nám utekl jako voda, a tak jsme si s dětmi 
ve školce užívali posledních chvil, než přijde 
čas prázdnin a předškoláci se nám rozprchnou 
do prvních tříd.

Společně jsme vyrazili na divadelní představe-
ní Pipi Dlouhá punčocha do Městského divadla 
ve Zlíně. Děti si prohlédly budovu divadla i vy-
stavené obrázky ve vestibulu. Pohádka o Pipi je 
velmi zaujala. Nejvíce se jim líbilo, jak se svými 
kamarády Anikou, Tomym a opičákem panem 
Nilsonem zažívala různá dobrodružství.

Děti herecké výkony odměnily velkým potleskem.

Zanedlouho jsme oslavili Mezinárodní den dětí. 
Vyprávěli jsme si o dětech, které žijí v různých 
zemích světa a zahráli jsme si na ně. Nechyběly 
ani sportovní soutěže. Nejvíce děti bavily kužel-
ky, hod kroužky, hry s míčky, podbíhání lana či 
židličkovaná. Děti se vydováděly a čekala na ně 
sladká odměna v podobě zmrzliny a medaile. 
Děti si svůj svátek pěkně užily a budou mít nač 
vzpomínat. Možná právě proto, že jsme se k je-
jich velké radosti vypravili na návštěvu hasičské 
zbrojnice v Záhlinicích. Dobrovolní hasiči uká-
zali dětem hasičské auto a jeho vybavení. Vel-
kým zážitkem bylo, že se mohly děti do auta po-
sadit. Prohlédli jsme si také starý hasičský vůz, 
který býval tažen koňmi. Děti si vyzkoušely 
helmy a prohlédly hasičské uniformy. Měly také 
možnost zkusit si stříkat z hadice. Dozvěděly se, 
co se učí děti v hasičském kroužku a prohlédly si 
poháry, které hasiči získali na soutěžích. Děku-
jeme panu Frgalovali a jeho dceři Kristýnce, že 
se nám věnovali.

Vážíme si práce hasičů, která je velmi náročná 
a záslužná.

V letošním školním roce dostali předškoláci 
příležitost zúčastnit se 10 lekcí plavání v kry-
tém bazénu v Kroměříži. Všichni ji využili a 
děti se pod vedením šikovných trenérů učily 
dýchat a skákat do vody, splývat a další pla-
vecké dovednosti. K tomu používaly spoustu 
pomůcek. Plavání přispívá nejen ke zvyšování 
fyzické zdatnosti, ale také k otužování, upev-
ňování zdraví a dobré nálady.

Jsme rádi, že si děti vše užívaly.

Protože se předškoláci cítili jako ryby ve vodě, 
chtěli ukázat i mladším dětem, jak se takové 
ryby mají. Proto jsme se vydali na procházku 
okolo Záhlinických rybníků a do rybářství.  
Neminuly nás ani louky, které vedou po-
dél cesty k rybníkům. Byly plné motýlů, včel  
a různých hmyzáčků, které rádi pozorujeme. 
Na začátku naší výpravy děti dostaly do dvo-
jic kartičky, které vyplňovaly podle toho, co 
všechno během dopoledne v přírodě poznaly. 
Například rákosí, vážky, volavku, čápa, škeble 
nebo skokana, kterého jsme sice neviděli,  
ale jistě mu patřilo kuňkání, které jsme slyšeli.

V rybářství jsme viděli třídenní i starší odrost-
lé husokachny a také mláďata kachen divo-
kých. Dozvěděli jsme se, proč mláďata v rybář-
ství chovají a jak o ně pečují. Měli jsme také 
štěstí na dva čerstvě ulovené kapry, které jsme 
si prohlédli, pojmenovali jejich části těla a je-
jich zajímavé šupinky a ploutve. Pak je rybáři 

pustili zpět do vody. Nechali jsme se poučit,  
na jakou návnadu se chytají ryby, také jaké se 
v rybnících vyskytují druhy a jak vypadá ta-
ková péče o rybníky, jejich okolí a obyvatele. 
Radost nám udělaly i dvě rodinky labutí s mlá-
ďaty. Dopoledne rychle uteklo a my jsme se za 
krásného počasí vraceli do školky se spoustou 
nových znalostí, zkušeností i zážitků. 

Děkujeme za čas, který si na nás udělal vedoucí 
Rybářství Záhlinice Daniel Pasz a také místním 
rybářům za ulovené dva kousky k prohlédnutí.

Všichni z naší školky máme rádi přírodu, a ješ-
tě radši v ní trávíme čas. Proto nás velmi po-
těšil výlet do nedalekého Kurovického lomu. 
Cestou od autobusu do areálu jsme se kocha-
li krásnou přírodou a nádhernými výhledy  
do okolí. Obdivovali jsme vysokou rozhlednu. 
Po svačině děti čekaly přírodovědné úkoly a 
prohlídka Kurovického lomu. Naslouchali jsme 
kvákání žab a byli jsme okouzleni průzračnou 
vodou s rybami, které v ní plavaly. Také jsme 
pozorovali skály a nerosty. Dozvěděli jsme se 
hodně zajímavostí ze života včel.

Výlet se nám moc líbil a přinesl nám nejen 
hodně zábavy, ale také poučení.

Jak to tak bývá, vše má svůj čas, začátek i konec, 
a tak nám nezbývalo nic jiného, než se rozloučit 
s našimi předškoláky, kteří v září budou místo 
školky navštěvovat první třídy. Vyřazení ško-
láčků je slavnostní chvíle. Tváře dětí, pyšných 
paní učitelek, paní asistentky a především ro-
dičů podrobí úsměvy i slzičky. Tento čas bývá 
plný dojmů, pocitů vděku a velkého očekávání.  
Nově zrekonstruovaná herna dodala neopako-
vatelnou atmosféru daného okamžiku, kterou 
si všichni na konci školního roku či životní eta-
py zaslouží. Letos jsme se loučili nejen s dětmi, 
ale také s paní učitelkou Evou Doleželovou, 
která v naší školce pracovala krásných 10 let.  
I ji čeká nová, trošku jiná etapa života. Přeje-
me jí, ať má na této cestě stále úsměv na tváři 
a provází ji plno šťastných chvil. Znáte to poře-
kadlo: „Po smíchu přichází pláč?“ Naše rozlou-
čení malinko změnilo jeho znění. Nejprve slzy 
štěstí, poté smích. Přes dojemné okamžiky se  
ke svému kouzelnickému představení dostal 
Mág RadekR, který zakončil krásné odpoledne 
plné překvapení i upřímné radosti.

Všem našim dětem, rodičům, 
paním učitelkám, paní ředitelce, 
zastupitelstvu města Hulín, 
příznivcům školky i věrným 
čtenářům přejeme, aby si 
doufejme užili krásné letní počasí, 
zažili a viděli něco nového,  
co zanechá hřejivý pocit u srdce.

Petra Čubová, Eva Doleželová  
a Hana Šimková

Jsme rádi, že si děti vše užívaly. Foto: MŠ Hulín, odloučené pracoviště Záhlinice
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Historické okénko v retro vydání zpravodaje, pozvánka 

Recenze knihy 
Kdo byl nástupcem Arnošta z Pardubic
Obsahem zpravodaje Hulíňan nebývají recenze  
knih. Nicméně tohle retro číslo, vydané u příle-
žitosti oslav 800 let od první písemné zmínky,  
je výjimečné. A proto představuje recenzi pro mno-
hé jistě zajímavé knihy s tématem významné his-
torické osobnosti.

Jan Očko z Vlašimi – první český 
kardinál a rádce Karla IV. 
Na rok 2024 připadá výročí (680 let) pový-
šení pražského biskupství na arcibiskupství.  
Na sklonku vlády Jana Lucemburského se prv-
ním pražským arcibiskupem stal Arnošt z Par-
dubic, který jako nejvyšší duchovní, diplomat 
a univerzitní kancléř společně s Karlem IV. 
ovlivňoval politické dění v rámci středověké 

Evropy. Po Arnoštově úmrtí byl jeho nástup-
cem Jan Očko z Vlašimi. V církevní hierarchii 
nejprve olomoucký biskup a posléze první no-
sitel kardinálského klobouku v zemích Koruny 
české, který se pohyboval v blízkosti panov-
níka a účastnil se císařské korunovační jízdy  
Karla IV. do Říma. O Arnoštu z Pardubic již 
prof. PhDr. Zdeňka Hledíková (1938 – 2018) 
knihu napsala a nyní následuje publikace  
od téže autorky Jan Očko z Vlašimi – první český 
kardinál a rádce Karla IV.  

Je to závěrečná práce v životě významné me-
dievistky, emeritní profesorky pomocných věd 
historických na FF UK a dlouholeté ředitelky 
Českého historického ústavu v Římě. Zúročila 
v ní svojí badatelskou zkušenost a zvýraznila 

kontury významné osobnosti duchovního sta-
vu. Jan Očko z Vlašimi je jejím pohledem cílevě-
domý, inteligentní a diplomaticky aktivní muž. 
Zdůraznila jeho nešlechtický původ i Očkovo 
vědomí této společenské reality (šlechticem 
byl pouze jako člen vysokého kléru), podrobně 
analyzovala jeho působení v církevní hierarchii 
a aktivitu v právně rozmanitých causách. 

Autorka podrobně pojednala o Očkově kul-
turním mecenátu, tudíž značnou pozornost 
věnovala nemovitým i movitým památkám – 
jsou jimi katedrála sv. Víta na Pražském hradě,  
arcibiskupem fundované kaple, některé staveb-
ně solitérní či součásti jím (jako církevního hod-
nostáře) vlastněného majetku hradů (později 
byly některé přestavěny na zámky) - Helfenburk 
u Úštěku, Hukvaldy, Roudnice nad Labem, 
Červená Řečice, Horšovský Týn, Rožmitál pod 
Třemšínem. Výjimečný přesah náleží Vlašimi  
a Očkovým společenským vazbám k synovci  
Janovi z Jenštejna, zároveň jeho následovníku 
v úřadu pražského arcibiskupa, který byl doná-
torem oltáře v kapli tehdejšího hradu ve Vlaši-
mi, dle které se Jan Očko psal, ale jak autorka 
podle dochovaných pramenů dokázala, nikdy  
v tomto městě nepobýval. Pomocí dochova-
ných artefaktů se postava prvního kardinála  
z českých zemí z minulosti „vynořila“ v plné 
plasticitě – kromě známého votivního obrazu 
(NG v Praze) a náhrobku ve svatovítské katedrá-
le se jedná o kasuli, původně z augustiniánské 
kanonie v Rokycanech (farní úřad Rokycany), 
na které postavu kardinála autorka ztotožnila  
s Janem Očkem z Vlašimi.

Krátce po tomto objevu se život prof. PhDr. 
Zdeňky Hledíkové (1938 – 2018) uzavřel,  
ale rukopis svojí knihy ještě dokončila. Mono-
grafie Jan Očko z Vlašimi – první český kardinál 
a rádce Karla IV. je tedy vydána i jako pocta  
odborně a lidsky vynikající ženě. 

prof. PhDr. Zdeňka Hledíková: Jan Očko z Vla-
šimi – první český kardinál a rádce Karla IV.,  
ISBN: 978-80-7601-960-7, 296 str., Edice Velké 
postavy českých dějin, sv. 31, 1.vyd., Nakladatel-
ství Vyšehrad, Praha - rok 2024.

Stanislav Vaněk    
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Napsali nám ze SVČ Hulín

Zprávy ze SVČ tentokrát jen ve veliké zkratce…
Práce s dětmi nás baví, a proto jsme kromě 
běžného programu pro děti v SVČ připravily 
kreativní dílničky v rámci dne otevřených dve-
ří a oslav výročí Pilany Hulín. 

S dětmi ze zájmového útvaru Klubíčko jsme 
také navštívili v rámci společného sportovní-
ho dne kamarády z družiny a užili si parádní 
odpoledne. Nemohly jsme chybět ani v po-
hádkovém parku a na dni otevřených dveří 
k oslavám velikého výročí města. Významné 
městské jubileum jsme si s dětmi připomněli 
také kresbou křídami na chodník v přední čás-
ti zahrady SVČ. 

Podařilo se nám také dokončit avizovaný vy-
výšený záhon. Byl to sice již vyšší level oproti 
hmyzímu domečku, ale děti vše zvládly na jed-
ničku a pěstitelským snahám byla dána zelená. 

Finišujeme také s detailní přípravou celé řady 
nových kroužků na další školní rok. Velikou 
novinkou, a doufáme že i zkvalitněním služeb, 
bude online přihlašování na všechny kroužky, 
které bude spuštěno 28. srpna. 

Za celý tým SVČ Hulín přejeme všem dě-
tem krásné prázdniny a na mnohé z nich 
už se těšíme na viděnou na táborech a poté 
samozřejmě v novém školním roce.  

(svč)
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Napsali nám ze ZUŠ Hulín 

Benefiční koncert Magdalény Kožené v projektu ZUŠ OPEN
Vybraným zpěvákům z Dětského pěveckého 
sboru Zvonky se dostalo výjimečné příležitosti 
zazpívat si na Benefičním koncertě operní pěv-
kyně Magdalény Kožené a Základních umě-
leckých škol. Projekt se konal ve spolupráci  
s Celostátním festivalem ZUŠ Open a nádher-
né prostory kostela svatého Mikuláše na Malé 
Straně v Praze zaplnilo přes 150 účinkujících 
ze všech koutů naší republiky. Pod taktovkou 
charismatického dirigenta Jana Kučery zazně-

ly skladby pro orchestr, sólisty a velký pěvecký 
sbor. Součástí byly také zajímavé taneční cho-
reografie mladých tanečníků ZUŠ. 

Toto mimořádné souznění bylo navíc umoc-
něno také tím, že byl koncert vysílán přímým 
přenosem do České televize. 

Společné nasazení a spousta zkoušek během 
celého pololetí bylo odměněno novými zkuše-
nostmi a zážitky na celý život.

Velké poděkování za společné dny v Praze 
patří všem zpěvákům a Daně Zapletalové  
za jejich přípravu.
Příležitosti, kterých se našim talentovaným 
mladým umělcům díky nadstavbovým pro-
jektům dostává, jsou opravdu skvělé. I tento 
vydařený koncert je jasným důkazem toho,  
že taková spolupráce pomáhá naší společnosti 
a naplňuje jasné cíle, které jako „zušky“ máme.

Velké díky za to!                      Kamila Poláková

Společný koncert s Magdalénou Koženou byl nezapomenutelným zážitkem pro aktéry i posluchače. Foto: ZUŠ Hulín

Dechový orchestr Morava vítězem ústředního kola soutěže ZUŠ
Dechový orchestr Morava reprezentoval naši 
školu v celostátním kole soutěže ZUŠ. Ve své 
soutěžní kategorii vybojovali mladí muzikanti 
Moravy pod vedením pana učitele Libora Ža-
benského zasloužené Zlaté pásmo. 
Odbornou porotou byly oceněny za vynikající 
pěvecký výkon také zpěvačky Hana Staňková 
a Helen Kocpinar a za sólový výkon na trub-
ku David Sklenařík. Poděkování patří celému 
orchestru, kapelníkovi Liborovi Žabenskému, 
učiteli Petrovi Polákovi a paní Daně Zapletalo-
vé za pomoc s přípravami celého soutěžního 
programu. Velká gratulace všem!

(zuš)

Celý orchestr si zasloužil poděkování.  
Foto: ZUŠ Hulín



Návštěva partnerské školy ve Zlatých Moravcích 
Uběhl rok od oslav našeho 45. výročí založení ZUŠky v Hulíně, kdy jsme se naposled viděli s našimi přáteli z Polska a Slovenska.  
Ve druhé polovině května 2024 slavila úžasné 80. výročí založení naše partnerská ZUŠ ve Zlatých Moravcích. To byl důvod se opět  
s našimi přáteli setkat. 

Slavnostnímu koncertu, kde účinkovali žáci všech partnerských škol, předcházelo slavnostní přijetí naší delegace na radnici primátorem 
Zlatých Moravců a návštěva Muzea Janka Kráľa. Více než dvouhodinový koncert, jež svými výkony obohatili i naši žáci (Michael Klech, 
Matěj Kirilenko, Ondřej Ludvík, Petr Dalziel, Aneta Janečková a Julie a Valerie Polákovy), obdivovalo zaplněné hlediště kulturního 
centra. Velmi přátelským duchem se nesl i celý společenský večer, kde jsme diskutovali do pozdních nočních hodin. 

Děkujeme panu starostovi Jaromíru Žůrkovi za aktivní účast a městu Hulín za podporu při realizaci tohoto setkání. 

Petr Voříšek
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ZLATÉ ZVONEČKY 
Odměna za práci, píli a nadšení

Napsali nám ze ZUŠ Hulín

Poděkování  
Emilovi Chalupovi

Dovolte mi prosím prostřednictvím Hu-
líňanu vyjádřit poděkování Emilovi Cha-
lupovi. Díky jeho finanční podpoře jsme 
mohli nechat zhotovit nová trika pro Pří- 
pravný pěvecký sbor Zvonečky, Dětský 
pěvecký sbor Zvonky a Dechový orchestr 
Morava ZUŠ Hulín, která jsou určena  
pro vystoupením v rámci oslav 800 let  
našeho města. Velmi si tohoto gesta váží-
me, a ještě jednou moc děkujeme!

Kamila Poláková,  
ředitelka ZUŠ Hulín

Úspěch  
Ondřeje Pecháčka
Na brněnské konzervatoři se uskutečnila Me-
zinárodní interpretační soutěž dechových ná-
strojů Brno 2024. Ve hře na tubu ZUŠ Hulín 
reprezentoval Ondřej Pecháček ze třídy Víta An-
drýska a v kategorii JUNIOR C získal krásnou  
2. cenu. Jak Ondrovi, tak panu učiteli patří velké 
poděkování. 

Přejeme spoustu dalších úspěchů!

(kp)

Vystoupení v Brně skončilo úspěchem.  
Foto: ZUŠ Hulín

Přípravný pěvecký sbor Zvonečky se zúčastnil 
Mezinárodní soutěže Mundi Cantant, která se 
konala v rámci festivalu Svátky písní Olomouc. 

Malí zpěváčci soutěžili v kategorii A1 – 
dětské sbory do 12 let, kde byli v konkurenci 
pěti dalších sborů již od pohledu jednoznačně 
nejmladšími účastníky. O to cennější byl zisk 
úžasné zlaté medaile, ke které Zvonečky 
soustavnou prací, pílí a neutuchajícím 
nadšením dovedla jejich sbormistryně 
Dana Zapletalová. O klavírní doprovod se 
postarala Klára Čeladníková. Sbor navíc 
získalmimořádné ocenění od poroty za 
„působivě prokomponovaný program“. 

A nejen to, strávili jsme společně báječný 
den v Olomouci. Po soutěžním vystoupení 

jsme navštívili radniční věž, zazpívali jsme 
kolemjdoucím, ochutnali výbornou zmrzlinu 
a čekání na výsledky jsme si zkrátili návštěvou 
nedalekého parku, kde nás chytl mimořádně 
vydatný liják. Všechno ale dobře dopadlo, na 
vyhlášení jsme vkročili téměř suchou nohou a 
domů odjížděli s krásným pocitem a spoustou 
nových zkušeností. 

Velké poděkování patří především sbormistry- 
ni Daně Zapletalové, dále Bc. Janě Němcové, 
která se svými nápady také podílela na tvorbě 
soutěžního programu, Kláře Čeladníkové  
za klavírní doprovod a v neposlední řadě také 
Zuzaně Nemčovičové za trpělivý dozor po dobu  
celého soutěžního dne.

Klára Čeladníková

Zvonečky si odvezly zlaté medaile, a ještě si užily Olomouc. Foto: ZUŠ Hulín
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Napsali nám ze ZŠ Hulín 

Malý princ v muzeu. 
Všichni si sedli do kruhu 
a tiše naslouchali
Na oslavu Dne dětí se třídy 3. A, 3. B a 3. C zúčastnily edukačního pro-
gramu „Tajemný svět Malého prince“ od Antoine de Saint-Exupéryho 
v Muzeu Maxe Švabinského v Kroměříži. Tento speciální program byl 
připraven tak, aby děti zábavnou formou objevovaly důležité životní 
hodnoty, jako jsou přátelství a zodpovědnost.
V muzeu se žáci přesunuli až do půdních prostor, kde je přivítala paní 
lektorka. Půdní prostory působily zvláštně tajemně, ale přesto příjemně.
Všichni si sedli do kruhu a tiše naslouchali přívětivému hlasu, který je 
vtáhl do krásného příběhu o chlapci, jenž má domov na planetce B612 
o velikosti domu. S tímto chlapcem se v africké poušti setkává opuště-
ný letec, autor této moderní pohádky. Zatímco se pokouší opravit ha-
varovaný stroj, povídají si o všeličem. O tajemství podivuhodné pouti 
Malého prince, o dobru a zlu, o přátelství a kráse, o pravém štěstí, o 
odpovědnosti za ty, které máme rádi. 
Děti měly možnost diskutovat o postavách z knihy, jejich dobrodruž-
stvích a životních lekcích, které příběh přináší. Paní lektorka se snažila 
přiblížit dětem hlubší poselství knihy, jako je význam přátelství, lásky a 
odpovědnosti.

V průběhu vyprávění měl každý možnost nakreslit si vlastního beránka 
a vložit ho do dřevěné bedýnky. Ve skupinkách si žáci vytvořili svoji ma-
lou planetku a pak o ní postupně hovořili.
Celý program byl zábavný, ale také poučný, a všichni jsme si odnášeli 
nejen nové znalosti, ale i zážitky, na které budeme dlouho vzpomínat.

(ec)

Kniha Malý princ předává mnoho poselství. Foto: ZŠ Hulín

Skutečná pohroma je, když nevíte, co dělat
Nebyl to běžný den. Celá škola jej začala vyhlášením poplachu a zkušební evakuací  
v případě požáru. 
Den mimořádných událostí s mottem v nadpisu článku byl v letošním školním roce 
zaměřen především pro žáky 7. ročníku. Ti měli připravené branně vědomostní disciplíny 
v rámci projektu POKOS Armády ČR. Žáci byli rozděleni do šestičlenných skupin. První 
dvě vítězné skupiny postupují do krajského kola této soutěže. Mezi stanovišti  bylo jedno  
s náplní První pomoci. Toto stanoviště zajistila organizace Český červený kříž z Kroměříže. 
Žáci prvního stupně si mohli prohlédnout vojenskou tatru T-815. 
Projektový den se vydařil.
Za celou školu bychom rádi poděkovali za již tradiční spolupráci Armádě ČR s projektem 
POKOS a za spolupráci s Českým červeným křížem z Kroměříže. 

Žáci ZŠ Hulín

Návštěva veterinární ordinace
K létu a prázdninám patří spousta volného 
času, které děti věnují svým zálibám. Snad 
každý kluk či holka mají rádi domácí mazlíčky.
V jedno červnové odpoledne se žáci 1. tří-
dy ve školní družině vypravili na exkurzi  
do veterinární ordinace MVDr. Tomáše 
Žáka. Pan veterinář školáky provedl ordina-
cí, odpovídal na zvídavé dotazy malých ná-
vštěvníků. Na závěr se velkým překvapením  
stalo preventivní vyšetření krásné kníračky 
Berty, která je právě pejskem pana doktora.
Všichni jsme odcházeli s dobrým pocitem, 
že jsme se opět dozvěděli něco nového...
Vracejme zvířátkům lásku, kterou nám  
dávají....

Kateřina Nedbalová, Eva Formánková

Děti viděly vyšetření kníračky Berty.  
Foto: E. Formánková

Na zámku padaly  
i záludné otázky
Toho dne dorazili žáci druhých tříd do školy 
jen s batůžky a hlavně s dobrou náladou. Čekal 
je totiž výlet do Chropyně, který byl spojený s 
prohlídkou zámku. 
Průvodkyně je provedla zámeckými komna-
tami, vyprávěla jim poutavé a zajímavé in-
formace o zámku, jeho obyvatelích i způsobu 
jejich života. Nechyběl příběh o králi Ječmín-
kovi, který prý dle pověsti působí na zámku 
dodnes. Žáci byli průvodkyní průběžně dota-
zováni a museli odpovídat na záludné otázky.
Vedli si moc dobře. 
Dopoledne příjemně ubíhalo, nakonec jsme 
zjistili, že nastal čas loučení. A my se vraceli s 
ještě lepší náladou zpět do školy. Určitě se do 
nějakého hezkého zámku plného historických 
památek ještě podíváme. Tento krásný pohád-
kový výlet byl i dárečkem pro děti k jejich svát-
ku. K jakému? No přece k MDD.

Učitelky druhých tříd
Prohlídka zámku byla exkurzí  

do života našich předků. Foto: ZŠ Hulín
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Napsali nám ze ZŠ

Role dávných rytířů 
Třetí třídy si užily školu v přírodě den po dni

Škola v přírodě v hotelu Pod Šaumburkem v Rajnochovicích přinesla 
dětem nezapomenutelný týden plný dobrodružství, her a učení. 
Chlapci a děvčata se ocitli v roli dávných rytířů, kteří byli požádáni 
o pomoc Brunem ze Šaumburku při osvobozování hradu obsazeného 
loupeživými rytíři. Celý týden plnili různé úkoly a soutěžili o největší 
množství vody do hradního příkopu.

Pondělí bylo věnováno poznávacím dovednostem. Všichni se vydali 
na průzkum okolí, kde se učili poznávat rostliny, stromy a zvířata.  
Po návratu si založili své „rytířské deníčky“, do kterých si zapisovali 
své zážitky a poznatky z každého dne.

V úterý se žáci zaměřili na umělecké dovednosti. V lese tvořili 
domečky pro skřítky z přírodních materiálů a odpoledne si malovali 
vlastní trička. Kreativní činnosti podporovaly jejich fantazii a 
týmovou spolupráci.

Středa patřila sportovním dovednostem. Děti se zúčastnily sportovní 
olympiády, kde soutěžily v různých disciplínách. Večer se sešly u 
táboráku, kde si opékaly špekáčky, sdílely své zážitky a zpívaly 
táborové písně.

Ve čtvrtek školáci prokázali své znalosti přírody. Podnikli výšlap na 
Šaumburk, během kterého se učili orientaci v přírodě a poznávání 
přírodních jevů. Večer je čekalo vyhlášení nejlepší rytířské skupiny, 
která nasbírala nejvíce vody do hradního příkopu.

Pátek byl dnem únikových dovedností. Všichni se museli rychle a 
efektivně sbalit, uklidit své pokoje a připravit se na odjezd. Tento den 
byl zaměřen na zodpovědnost a organizaci.

Celý týden byl pro děti nejen zábavný, ale také velmi poučný. Naučily se 
mnoho nových věcí, rozvíjely své dovednosti a posílily týmového ducha. 
Díky pestrému programu a dobrodružné atmosféře se účastníci školy  
v přírodě cítili jako opravdoví rytíři a odvezli si domů spoustu krásných 
vzpomínek. Týden v Rajnochovicích byl pro třeťáčky jedinečným  
a inspirativním zážitkem, na který budou ještě dlouho vzpomínat. 

(zš)

Škola v přírodě a opékání špekáčků k sobě patří. Foto: ZŠ Hulín

Pasování prvňáčků na čtenáře

V rozkvetlé zahradě Městské knihovny si uži-
ly první třídy Základní školy Hulín pasování 
mezi čtenáře. Slavnostním ceremoniálem nás 
provázel pan král s princeznou. Panu králi jsme 
dali slib. Budeme knížky ctít a hezky se k nim 
chovat. Podělíme se a řekneme kamarádům  
o každé zajímavé knížce, kterou objevíme.

Děkujeme paní knihovnici Erice Koukalové  
a jejímu týmu za všechny besedy celého roku, 
zajímavý program a dárkové tašky. Knihovna 
je naše radost!

(zš)

Prvouka naživo

Děti z 3. A využily nabídku své spolu- 
žačky Adélky Mlčochové a navštívily 
jejich rodinné hospodářství. Dozvěděly 
se mnoho zajímavých informací o chovu 
zvířat a pěstování plodin. Během své 
návštěvy měly možnost vidět krávy, 
telata, prasata a mnoho dalších zvířat, 
která jsou na farmě chována. 

Prohlédly si i zemědělské stroje, jako 
jsou například traktory, secí stroje nebo 
kombajn, které pomáhají farmářům při 
práci na poli.

Na závěr prohlídky mohl každý ochut- 
nat čerstvě nadojené mléko a domácí sýr. 
Návštěva farmy se všem líbila a děkujeme 
Mlčochům, že nám ji umožnili. 

Dana HozováPasování na čtenáře je velkou událostí. Foto: ZŠ Hulín
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Napsali nám ze ZŠ Hulín 

V knihovně s komiksem. 
Jak se jim říká v Japonsku? 
S blížícím se koncem školního roku vyrazila třída 4. A na besedu do 
knihovny. Přivítala nás nejen naše milá knihovnice Erika, ale také 
nově vymalovaná knihovna. 

V úvodu přišla nečekaná otázka, co je v knihovně nového. Toho jsme 
se ale nezalekli a pohotově odpověděli, že je nově vymalováno.   

Všichni jsme byli zvědaví, co nás tentokrát čeká. Nachystaný program 
byl věnován komiksům – spousta obrázků a méně textu zaujalo řadu 
z nás. Zjistili jsme, že kolébkou komiksů je Amerika, ale nejvíce se jich 
vydává v Japonsku. Zde se komiksům říká MANGA, čtou se pozpátku  
a bývají často černobílé. Mezi nejznámější komiksy u nás patří 
Čtyřlístek, Minecraft, Spider-Man, Simpsonovi…

Na interaktivní tabuli jsme si vyzkoušeli přiřazovat obrázky postav  
k různým žánrům komiksů, např. k hororu nebo westernu. Zjistili 
jsme, jaké bubliny nebo znaky se v komiksech mohou používat, a že 
je vlastně snadné z namalovaného hrnku udělat pár čarami (vlnovkami) 
hrnek horké kávy nebo z nakresleného auta udělat nové, když nad něj 
přikreslíme několik hvězdiček … stačí se trochu zamyslet.

Na závěr jsme si zkusili poskládat komiks z obrázků. Šlo o vtipný 
příběh z holičství a všem se nám povedl. Mnozí z nás si komiks rovnou 
vypůjčili a už se jistě těší, až se do něj začtou. 

Paní knihovnici moc děkujeme za spoustu nových informací o tomto 
žánru a těšíme se v příštím školním roce na další setkání. Nejen jí 
přejeme krásné léto!                                                                                  

Žáci 4.A

Výkladu o komiksech pomohla také interaktivní tabule. Foto: ZŠ Hulín

Pomáháme čtyřnohým kamarádům

Plánovaná podpora Městského útulku pro psy a kočky Čápka v Kro- 
měříži se nám podařila uskutečnit. Žáci si odhlasovali částku z vánoč- 
ního školního jarmarku, kterou chtějí přispět na naše zvířecí 
kamarády. Tak jsme se vydali do Kroměříže, do Městského útulku  
pro psy v Kroměříži. 

Granule, konzervy, pamlsky a další drobné mlsání jsme zakoupili  
v hulínském obchodě Zahrádkářských a chovatelských potřeb.  
Pan školník nám celý nákup odvezl do útulku a my jsme s radostí 
předali všechny zvířecí dobroty. V útulku jsme byli přivítáni 
zaměstnankyní, která nás provedla a o všech místních obyvatelích 
sdělila zajímavé informace. Děkujeme za milé přivítání a jsme rádi,  
že jsme mohli pomoci.

Členové ŽP

Exkurze  
do České televize Praha

Psům a kočkám pomáhá početná skupina školáků. Foto: ZŠ Hulín

Žáci volitelného předmětu mediální výchova 
a další vybraní žáci zúčastnili exkurze  
do sídla České televize v Praze. Pro všechny 
byla tato exkurze velmi zajímavá a naplnila 
nás poznatky nejen o historii České televize, 
ale vzdělali jsme se i mediálně a nějaké to 
filmování jsme si mohli i vyzkoušet. 

Viděli jsme mnoho studií a ateliérů,  
ve kterých se natáčejí televizní filmy. Mimo 
jiné jsme byli přítomni i u natáčení Kouzelné 
školky, což bylo opravdu super. Exkurze 
se nám moc líbila a všichni žáci mediální 
výchovy přejí budoucím zájemcům o tento 
předmět, ať se jim v něm líbí a daří se jim tak, 
jako všem předchozím.

Viki Olejníčková

Televizní svět je lákavý.  
A zajímavý také „zevnitř“. Foto: ZŠ Hulín
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Nejen ukázky vodních živočichů. Víkend otevřených zahrad

Víkend otevřených zahrad je akce, která láká 
veřejnost k návštěvě různých zahrad a parků, 
které běžně nejsou veřejnosti přístupné. Jed-
nou z těchto zahrad byla i naše školní zahrada.

Návštěvníci viděli ukázky vodních živočichů 
z našeho jezírka, například různé druhy měk-
kýšů, čolky, žábu a užovku. Od velkého znalce 

přírody a člena ČSOP Pavla Šálka se dozvěděli 
o jejich životě a ekosystému, ve kterém žijí.
Další zajímavou aktivitou byla komentovaná 
prohlídka zahrady, během které návštěvníci 
získali informace o jednotlivých biotopech, 
které se zde nacházejí.
Pro děti byly připraveny různé aktivity, jako 

například ukázka vajíček a ulit různých živo-
čichů, vědomostní stezka nebo poznávání pří-
rodnin po hmatu.

Víkend otevřených zahrad je skvělou příleži-
tostí pro všechny, kteří rádi tráví čas v přírodě 
a chtějí se dozvědět něco nového o živém světě 
kolem sebe.                                                            (zš)

Napsali nám ze ZŠ, Hulínské pohádkové jaro

HULÍNSKÉ POHÁDKOVÉ  
JARO 2024
Je to nesoutěžní přehlídka dětských divadel-
ních souborů, která má svou porotu, bývá 
to v Hulíně pro soubory taková „generálka“.  
Její 33. ročník se uskutečnil ve dnech 10. 6. - 
13. 6. 2024 v sále MKC Hulín.
Jako první se představila ZŠ Zachar Kroměříž 
s pohádkou „PLAKALA PRINCEZNA KVĚ-
TINKA, PLAKALA“ v režii paní uč. Dagmar 
Navrátilové. 15 herců a hereček rozehrálo děj 
pohádky v náznakových kulisách, hezkých 
kostýmech, s dobrou intonací, hra měla spád, 
všichni na jevišti byli po celou dobu v koordi-
novaném, ale přirozeném pohybu včetně ta-
nečků a zpěvu. Diváci, žáci MŠ a 2. a 3. tříd 
odměnili herce velkým potleskem.
Druhé představení si připravil DO při ZUŠ 
Hulín s režisérkou Janou Němcovou. Před 
oponou zahájily program dvě moderátorky  a 
přednesly divákům, co je čeká. Začínali nej-
menší herci pohádkou „SŮL NAD ZLATO“.  
Ve zkrácené verzi 9 herců a hereček se velmi 
hezky zhostilo  ve  verších svých rolí. Násle-
doval potlesk  a další část vystoupení, která 
měla název „BUĎME  LIDI“. Dominovalo zcela 
prázdné jeviště, zahalené do černého horizon-
tu s jedinou dřevěnou rekvizitou, která poslou-
žila jako postel, lavice, stůl, imaginární stěna, 
či zrcadlo a  tuto rekvizitu po každé replice - či 
etudě přenášela a přestavovala se sobě vlast-
ní grácií sama režisérka. 30 herců a hereček 
představilo ve svých jednotlivých vystoupe-
ních zaměstnání a situace, které lidi provází 
v životě, klady i zápory v návaznosti na naši 

krásnou zemi, ve které žijeme. K zamyšlení i 
pro diváky, jimiž byli žáci 3., 4. a 5. tříd. Děj 
vrcholil příchodem dívky se zelenou vlajkou, 
volající: „Jsem člověk!“, která vyzvala všech-
ny účinkující, ať je nás víc, aby nám bylo líp.  
Po zaplnění jeviště všemi herci zazněla závě-
rečná píseň. Moderátorky pak ukončily celé 
představení. Velký potlesk pro všechny účin-
kující byl určitě povzbudivý.
Třetí divadelní představení přivezla ZŠ a MŠ 
F. Vančury Kroměříž s názvem „ALENKA“. 
23 žáků rozehrálo děj pohádky v reálných 
krásných kulisách, které žáci rychle měnili  
v průběhu hry. Všechny diváky upoutaly origi-
nálně vytvořené hlavy zvířátek a ptáků, které 
herci a herečky ztvárňovali a své role si užívali. 
Všechno dobře dopadlo, jako v pohádce. Režie 
se ujali Ivana Baštincová a Milan Šanda, patří 
jim velký dík, i dalším paním učitelkám, které 
se podílely kytarovým doprovodem a ostatní 

pomocí. Celý soubor hrál s velkou chutí a také 
sklidili velký potlesk diváků.
Jako poslední vystoupil divadelní soubor  
„Pokaždé jinak“, z církevní ZŠ z Kroměříže. 
Uvedli pohádku „KLUK Z PLAKÁTU“ v režii 
Romany Blažkové. Na vtipně naaranžované 
scéně s rychlými přestavbami, v krásných kos-
týmech rozehráli herci a herečky děj. Jejich 
jevištní mluva byla perfektní, herecké výkony 
všech vyvolaly několikrát potlesk na otevřené 
scéně a KLUK z jeviště rozezpíval známou dět-
skou písničkou celý sál diváků, jimiž byly děti 
z mateřských škol. Závěrečný potlesk nebral 
konce, spokojeni odcházeli diváci i herci.
33. ročník „HULÍNSKÉHO POHÁDKOVÉHO 
JARA“ je za námi. Malými a mladými herci byla 
rozdána radost, ponaučení, zábava i úsměvy  
a to je velký dar. Díky. 

Za nesoutěžní porotu Věra Gremlicová
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Expedice Z101 

Afrika snů … a skutečností po 75 letech

Jak moc se změnila Afrika od doby, kdy do ní 
vyrazili dva mladí komerční inženýři se svou 
Tatrou 87, která ve své době patřila k techno-
logické automobilové špičce? Proč se vůbec vy-
dali na kontinent, který podle dobového pře-
svědčení byl už dávno objeven lidmi jako Emil 
Holub či David Livingstone a kde nebylo co no-
vého vidět? A má smysl vůbec podobné cesty 
opakovat, když informace o jakémkoliv místě 
na světě jsou k dohledání takřka kdykoliv?
Cesta H+Z napříč polovinou planety začala 
mnohem dříve než 22. 4. 1947, kdy se svou  
Tatřičkou vyjeli od Autoklubu ČR v dnešní 
Opletalově ulici v Praze. První plány začali 
mladí studenti připravovat ještě před válkou, 
která dala jejich touze procestovat svět na ně-
kolik let stopku. V neklidných dobách při stu-
diu komerčního inženýrství se zrodil ambicióz-
ní „plán 5“, zahrnující obchodní cestu po pěti 
světových kontinentech, jehož cílem bylo pre-
zentovat to nejlepší, co československý prů-
mysl poválečného období nabízel. Smělá myš-
lenka počítala s několika lety na cestě, při které 

budou navštíveny obě Ameriky, Afrika, Asie  
a Austrálie a ze které vznikne řada obchodních 
kontraktů, z nichž bude národní hospodářství 
profitovat. Po pečlivém zvážení různých alter-
nativ došli H+Z k závěru, že nejsnadnější bude 
začít cestu v Africe, neboť druhý „po zemi“ do-
stupný kontinent – Asie – byl krátce po válce 
značně politicky nestabilní. A tak H+Z začali 
psát „své“ dějiny Afriky od půlky roku 1947, 
kdy kontinent se jen pomalu vzpamatovával  
z válečných útrap, nacházely se na něm přes-
ně čtyři nezávislé státy (Egypt, Etiopie, Libé-
rie, Jihoafrická unie), z nichž tři navštívili a  
o dekolonizaci snad nikdo ani neuvažoval. 
Osud tomu chtěl, že se odklonili od plánované 
trasy vedoucí z Keni přímo do dnešní Tanza-
nie, aby na doporučení místních navštívili bu-
ganského krále ve vnitrozemí Afriky. Když se 
stali očitými svědky zrození sopky, procházelo 
Československo neméně výbušnými událost-
mi února 1948, o nichž se dozvídali se zpož-
děním mnoha dní či týdnů a o jejichž významu 
raději příliš nepřemýšleli. 

Jen stručné zmínky v cestovních denících na-
značují, že informace o smrti Jana Masaryka 
dorazila i na rovník a vrásky na čele jim způ-
soboval fakt, že na jejich dopisy informující  
o zájmu o československé výrobky nikdo nere-
agoval. Nikdy nerealizované kontrakty byly ob-
rovským zklamáním a H+Z se jen těžko vyrov-
návali s realitou, do které se v roce 1950 vrátili. 
Ač odjížděli jako obchodníci s cílem propagovat 
to nejlepší z průmyslu, proslavili se jako spiso-
vatelé, fotografové a cestovatelé, jimiž nikdy 
netoužili být. Nechtěně tak zachytili jedinečnou 
proměnu Afriky, jež se 10 let poté, co její břehy 
opustily, stala dočista jiným kontinentem.

Cesta na jih byla lemována vzpomínkami  
na doktora Emila Holuba, který na konci  
19. století prozkoumával oblast Viktoriiných 
vodopádů a na své dobrodružství si vydělával  
v jihoafrickém Kimberley, kde v ten samý čas 
hloubili dobrodruzi z celého světa největší dia-
mantový důl světa. Světla Johannesburgu, dech- 
beroucí pulzující metropole stojící doslova na 
zlatě, je učarovala, protože po právu měli pocit,  
že se ocitli na Manhattanu tehdejší Afriky. Bylo 
to přesně v době, kdy v zemi probíhaly volby, jež 
do čela země dosadily apartheidní Národní stra-
nu, jež u moci vydržela až do roku 1994. Dnes, 
30 let po prvních nerasových volbách v zemi, 
stojí jihoafrická demokracie na křižovatce, kterou 
jsme měli možnost během naší cesty sledovat 
pro změnu my. Cestu do Kapského Města lemo-
valy zvědaví pštrosi, jejichž maso už tehdy patřilo 
k vyhledávaným pochoutkám, zatímco komerční 
lov velryb, kterého se H+Z zúčastnili, je dnes za-
kázaný a je k vidění jen na zašlých fotkách.

Když H+Z do Afriky odjížděli, čelili otázkám, 
proč jedou někam, kde už bylo všechno objeve-
no a kde je nic nového nečeká. Jejich odpověď 
byla jednoduchá – to, co platilo 80 let před za-
čátkem jejich cesty, se dočista změnilo a vůbec 
neodpovídá tomu, jak Afriku poznal třeba zmi-
ňovaný Holub. Stejně tak jsme my čelili otáz-
kám, proč se vydáváme na kontinent, který  
každý zná a že cestu H+Z stejně nelze zopakovat. 

H+Z a Expedice Z101 na vrcholu Kilimandžára

Etiopské Nairobi Livingstone v Zambii, tehdy a teď



25ČERVENEC - SRPEN 2024 / ČÍSLO 7 - 8    ZPRAVODAJ HULÍŇAN

Expedice Z101, pozvánky

Sportovní den v Záhlinicích. Jste srdečně zváni!
Ani o prázdninách se v Záhlinicích nebudeme nudit a již v sobotu  
13. července proběhne tradiční sportovní den. Otevře ho tradiční 
sranda fotbálek Před cestou / Za cestou a bude pokračovat sportov-
ními disciplínami pro malé i velké. Můžete se těšit na lukostřelbu, 
závody na koloběžkách, hod gumákem, vodní radovánky a mnoho 
dalšího. Celé odpoledne zde budou atrakce, a tak si děti mohou zařá-
dit na velké skluzavce, řetízkovém kolotoči nebo na skákacím hradu.  
V podvečer nám zahraje i DJ písničky na přání a ani o něco dobrého  
na grilu nepřijdete. Těšíme se na vás ve sportovním areálu v Záhlinicích!

TJ Sokol Záhlinice

Druhé tvrzení platí určitě, protože ani H+Z by dnes 
nejeli stejnou cestou jako tehdy a představa, že lze 
něco zopakovat je stejně naivní jako pocit, že jakéko-
liv místo na světě se za 80 let nezmění. První tvrzení 
je však omyl, kterému často a rádi podléháme, protože 
máme pocit, že díky moderním technologiím máme 
dokonalý přehled o tom, jak svět vypadá. Nic však 
nemůže být více vzdáleno pravdě než naše přesvědče-
ní, že není co objevovat a že informace načerpané na 
dovolené v přímořském letovisku nám zprostředkují 
věrný obraz dané lokality. 

Vnímání Afriky téměř 80 let od cesty H+Z je rozhod-
ně jiné, než jaké můžeme sledovat v trilogii Afrika 
snů a skutečností, už jen proto, že ty skutečné dojmy  
z Afriky můžete načerpat jedině v cestovních denících, 
které na rozdíl od třídílné knihy nejsou (auto)cenzuro-
vané. Rozhodně však stojí za to si vytvořit svůj vlast-
ní pohled na kontinent, na kterém v roce 2024 leží  
53 nezávislých států a žije více jak 1,5 mld. obyvatel. 

Linda Piknerová, Expedice Z101

Pozvánka  
do Šipky Kroměříž

Podívejte se na naši nabídku kroužků  
pro příští školní rok 2024-25. 

Přihlašovat se můžete online  
od 26. srpna na stránkách  

www.svcsipka.cz 

Sfinx v Egyptě. 4x srovnávací foto: archiv H+Z, Expedice Z101
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 Sport 

Stolní tenisté ukončili další povedenou sezónu

Máme za sebou další rok ping-pongu, tedy 
spousty tréninků, dřiny, dramatických zápasů, 
ale i krásných momentů, zážitků ve skvělé par-
tě… Jako každý rok se v i v této sezóně objevi-
lo něco dobrého, ale i méně povedeného, byť 
toho nepovedeného bylo letos opravdu málo. 
Náš oddíl se dlouhodobě specializuje na práci  
s mládeží a v rámci našeho malého okresu 
jsme vzorným příkladem. 
V této sezóně jsme měli celkem 12 aktivních 
mládežníků, kteří se zapojili do různorodých 
soutěží – dlouhodobé okresní soutěže dospě-
lých/mládeže, okresní jednorázové turnaje 
či krajské turnaje a letos jsme si s některými  
jeli zahrát i na republiku. Již druhým rokem 
máme mezi sebou trenéra, který hrál ligové 
soutěže a své zkušenosti předává těm nejzapá-
lenějším hráčům. Mimo registrované talenty 
máme mezi sebou i spoustu dalších dětí, kte-
ří berou náš sport spíše jako kroužek, či jsou  
ve věkové kategorii, ve které se učí teprve zá-
kladům sportu. Na herně tak pracujeme s dět-
mi v kategorii 3 - 6 let, kde se s dětmi učíme 
formou her a soutěží základním pohybům, 
rovnováze, koordinaci těla, něco málo z atle-
tiky a z gymnastiky. Pak děti přechází do sku-
piny cca 6 - 10 let, kde je trénink zaměřen na 
základní ping-pongové údery a opět posilová-
ní, koordinaci pohybu a obecně zvyšení kon-
dice a následně nejstarší teenageřy pak máme 
rozdělené do dvou skupin, jedna tvz. závodní, 
kde mládež trénuje opravdu výkonností sport 
a druhá skupina má tzv. kroužek.
V okresních soutěžích nemáme v podstatě 
konkurenci. Dlouhodobou žákovskou soutěž 
jsme s přehledem vyhráli, ztratili jsme jen dva 
zápasy za celou sezónu, když jsme proti sou-
peřům postavili nejmladší a nejméně zkušené 
hráče. V meziokresní soutěži juniorů jsme měli 
dva týmy a v sérii pěti turnajů jsme nakonec 
vyšli s naším A-týmem jako vítězové, byť spor-
tovně musíme uznat, že některé týmy na urči-
té turnaje určitě nepřijeli v nejsilnější sestavě.  
Na okresních přeborech jednotlivců, které se 

konaly v Kroměříži, jsme posbírali čtyři zlaté, 
čtyři stříbrné a pět bronzových medailí. Hlav-
ním hrdinou byl Martin Vaňhara, který si od-
vezl celkem 2 zlaté medaile.
S mládeží jezdíme také na krajské bodovací tur-
naje, kde pravidelně bojujeme o přední místa  
ve všech věkových kategoriích. V rámci krajské-
ho srovnání nemůžeme s nejlepšími konkuro-
vat, protože v Hulíně nemáme krajské či ligové 
soutěže a mládežníci pak nemají možnost zís-
kávat cenné zkušenosti ve vyšších soutěžích, 
ale i to se u nás nyní mění. Nicméně v krajském 
žebříčku mládeže je mezi 40 nejlepšími hráči  
5 hráčů z našeho oddílu a navíc Martin Vaňhara 
v kategorii U11 získal pro sebe a celý klub histo-
rickou bronzovou medaili z krajských soutěží.
V hodnocení mládeže ani nezapomínáme  
na našeho odchovance Vojtu Rygála, který 
nám, ale hlavně sobě, dělá radost v mládežnic-
kém centru SK Přerov. Tento klub má certifi-
kát tréninkového centra mládeže podporova-
ný celorepublikovou asociací profesionálního  
ping-pongu a je to znát. Vojta v rámci olomouc-
kého kraje je 19. nejlepší mládežník, ve své  
věkové kategorii U15 mu patří 3. místo v kraji  
a cca 40. místo v celorepublikovém žebříčku. 
Hraje také dlouhodobou mužskou krajskou 
soutěž, kde má bilanci 56 vítězství a 9 proher.  
A teď už k našim družstvům dospělých. Letos 
jsme postavili do okresních soutěží jen 3 týmy, 
dva čistě mužské a jeden poskládaný z mládeže, 
která tak získává cenné zkušenosti. A-tým mužů 
měl jednoznačný cíl vyhrát vyšší okresní soutěž 
a po dlouhé době se dostat mezi krajskou eli-
tu. Jednak potřebujeme mít motivaci pro naše 
mládežníky a také Hulín historicky do krajských 
soutěží prostě patří. Cíl byl 100% naplněn, kdy 
za celou sezónu jsme neztratili ani bod, byť to 
bylo extrémně těžké. Hlavně poslední zápas pro-
ti Kroměříži, která chtěla také postup. 

Náš vzájemný zápas se odehrál ve velké hale,  
kde bylo téměř 70 diváků – okresní zápas s ligo- 
vými parametry jsme vyhráli a ve finále i pořád- 
ně oslavili. B-tým naší juniorky hrál stejnou 
vyšší okresní soutěž a na začátku sezóny 
jsme potají doufali, že se kluci v soutěži udrží.  
V polovině soutěže se krčili s jednou prohrou  
a remízou na posledním místě. Ale díky fantas-
tickému jaru kluci všem dokázali, že už se s nimi 
musí počítat, kdy porazili třetí i čtvrtý tým ta-
bulky a nakonec zaslouženě se v soutěži udrželi 
s bilancí 6 výher, 1 remíza a 13 proher. C-tým 
složený především z mužů měl za úkol vyhrát 
nižší okresní soutěž a postoupit do vyšší třídy, 
kdyby náhodou se B-týmu nepodařilo udržet. 
Naše céčko šlo za svým cílem jednoznačně a v zá-
věru sezóny jsme měli jistotu postupové příčky, 
tak nakonec na céčko nastupovala i naše mládež.
Celkově jsme s uplynulou sezónou nadmíru 
spokojeni. V podstatě všechny stanovené cíle 
jsme splnili.  Ale nesmíme usnout na pověst-
ných vavřínech, protože nás čeká ještě další 
kus těžké práce. Proto se již nyní připravujeme 
na tu další sezónu, v níž bychom rádi naše mla-
dé talenty plně zapojili i do krajských soutěží. 
Hned na konci letních prázdnin bychom mezi 
sebe rádi pozvali všechny holky, kluky, ale i do-
spělé, kteří by se chtěli zapojit do našeho klubu. 
Jak jsme psali výše, dokážeme zaujmout snad 
všechny věkové kategorie. A čím více nás bude, 
tím větší zábavu zažijeme a více se naučíme.
Také bych rád poděkoval všem hráčům, tre-
nérům, vedoucím za jejich přístup, obětavost 
a píli, rodičům za podporu svých ratolestí.  
Samozřejmě nezapomínáme ani na našeho 
největšího sponzora, což je Město Hulín, díky 
kterému máme dostatek financí na provoz na-
šeho drahého a náročného halového sportu.

Radek Mikulík, trenér mládeže,  
vedoucí oddílu stolního tenisu
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Část sestavy žáci, dorost, muži. 2x foto: oddíl stolního tenisu Hulín

Se stolním tenisem začínají v Hulíně i malé děti
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800 let od první písemné zmínky o Hulínu
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Vzkaz pro následovníky: Hanácké právo 2024 se vydařilo!

800 let od první písemné zmínky o Hulínu 

Deštivé počasí  
nejprve zlobilo…  

ale nic nepokazilo.  
V Hulíně se tančilo a 

zpívalo, ulice byly plné 
barevných krojů, které 
si oblékli velcí i malí. 

Průvod byl početný, 
jedlo se a pilo.  

Chasa vládla městu…

Hanácké právo  
se 22. a 23. června 2024 

vydařilo!  
Jaké bude to příští? 

(dvo, foto i na str. 19: 
L: Polišenská)

Hanácké 
právo 2024

Více fotografií na www.hulin.cz


